

SULIT

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KETIGA BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN V. SIVAKUMAR [BATU GAJAH – DAP]

TARIKH : 20 MAC 2014 (KHAMIS)

SOALAN (NO. 66)

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan apakah langkah-langkah yang akan diambil oleh pihak Kementerian bagi mengenal pasti bakat-bakat baru dalam sukan mempertahankan diri karate-do, tekwando, silat, silambam, wushu dan sebagainya. Berapakah jumlah yang diperuntukkan bagi tujuan tersebut.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian melalui Institut Sukan Negara (ISN) telah dan sedang menjalankan program pengenalpastian bakat bagi melahirkan bakal-bakal atlet yang akan mewarisi generasi atlet yang ada pada masa kini. Setakat ini, ISN telah berjaya menguji seramai 250,000 orang peserta dari pelbagai latar belakang sukan dari tahun 2007 sehingga 2013 yang merangkumi peserta berumur daripada 6 tahun sehingga 18 tahun. Jumlah peserta yang diuji bagi sukan tempur adalah seramai 2,323 peserta.
2. Sukan-sukan ini juga telah pun disenaraikan ke dalam program-program yang dilaksanakan oleh Majlis Sukan Negara sama ada program latihan atlet elit serta atlet pelapis diperingkat kebangsaan dan negeri.
3. Melihat kepada kepentingan sukan tempur dalam ekosistem sukan Malaysia, yang mana karate do telah menjadi penyumbang pingat emas kedua terbesar dalam Sukan SEA pada 2013. Sebagai penyelesaiannya, ISN mengambil langkah yang serius melalui program yang telah dan sedang dijalankan seperti program Cari Juara di mana objektifnya untuk menempatkan peserta yang dipilih melalui ujian TID di pusat-pusat latihan yang dikawal selia oleh pihak *stakeholder*. Peserta-peserta yang terpilih akan mengikuti latihan-latihan yang akan diberikan oleh jurulatih-jurulatih yang bertauliah. Bagi tahun 2013 sahaja seramai 577 orang peserta

SULIT

telah menyertai program ini. Jumlah ini akan dipertingkatkan lagi pada tahun 2014 bagi memastikan bakat-bakat bagi sukan tempur ini tidak disia-siakan. Bagi mengenal pasti bakat-bakat baru, sukan ini juga wajib dipertandingkan di dalam Sukan Malaysia sebagai acara sukan wajib.

4. Kerjasama erat di antara Kementerian Pendidikan Malaysia, Institut Sukan Negara, Majlis Sukan Negara (MSN), Persatuan Sukan Kebangsaan serta pihak berkuasa tempatan untuk melaksanakan program pembangunan sukan di peringkat negeri merangkumi proses mengenalpasti bakat-bakat baru untuk diketengahkan bermula dari peringkat akar umbi. Sehingga 2013, sebanyak RM75,270.00 telah diperuntukkan untuk sukan tempur.
5. Selain itu, penubuhan Unit Sukan Prestasi Tinggi Negeri untuk membantu negeri melaksanakan program pembangunan sukan serta mempromosikan dan memperkenalkan sukan-sukan ini di sekolah-sekolah melalui program Pelapis Negeri serta Program Penggalakan Sukan. Sebanyak RM396,500.00 telah diperuntukkan untuk tahun 2014 bagi sukan taekwondo dan wushu.

Sekian, terima kasih.